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Jegyzıkönyv 
 
Készült Baté Önkormányzat Képviselı-testületének 2010. június 3-án tartott képviselı-
testületi ülésérıl.  
 
Jelen vannak: Zsalakó Ernı-polgármester 
                       Fonai Jenı- alpolgármester 
                       Bızsöny András 
                       Gobányi Sándor 
                       Szijártó Józsefné 
                       Tombor János – képviselık 
                       Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 
Hiányzik: Bankics Krisztián, Wittmann Dezsı-képviselık, Horváth Ernı –CKÖ elnöke 
 
Meghívott vendégek: Zsalakó Ernıné- óvodavezetı 
                                   Horváth Zoltán Gábor- igazgató 
                                   Völgyi Attila - igazgató   
          
- Zsalakó Ernı-polgármester köszönti a testületi tagokat, megállapítja, hogy a testület 
határozatképes, mivel 8 fı képviselıbıl 6 fı jelen van. Ismerteti a napirendi pontokat és 
megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Más javaslat nincs, a testület az alábbi napirendeket 
tárgyalja.  
 
Napirendek:  

 
1. Iskolák és óvoda tájékoztatása a munkájukról  

Elıadók és meghívott vendégek: intézményvezetık, Zsalakó Ernı-
polgármester 
 

2. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekrıl 
                Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 

 
3. Tájékoztató a hatósági munkáról Baté községre vonatkozóan 

Elıadó  Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 

4. Kaposvári Hulladékgazdálkodási Társulásról tájékoztató 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

5. Szociális ügyek – zárt ülésen 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester  

 
Napirendek tárgyalása:  
 

                
1. Iskolák és óvoda tájékoztatása a munkájukról  

Elıadók és meghívott vendégek: intézményvezetık, Zsalakó Ernı-
polgármester 

 
 



 2 

- Zsalakó Ernı-polgármester  köszönti a meghívottakat, kéri ıket hogy inkább a batéi 
gyerekekre vonatkozóan terjedjen ki a beszámolójuk, bizonyára a taszári  igazgató úr a 
társulási  tanács ülésen is be fog számolni. 

  
- Horváth Zoltán Gábor-igazgató: Köszönti a testületi tagokat.  Elmondja, hogy a  

beszámolót a fenntartói tanácsülésre benyújtja az év végén. Osztályfınököktıl bekért 
pár gyerekrıl jellemzést, amit  név nélkül felolvas. Általánosságban elmondható, hogy 
probléma a batéi gyerekekkel nincsen, se tanulmányi, se magatartási problémák 
nincsenek. Legtöbb tanuló az alsó tagozatra jár. Általában a programokat úgy 
szervezik, hogy a bejárók is részt vehessenek rajta  pl. gyereknapra is átjönnek. Az 
iskola negatív dolgairól is lehet beszélni. Sajnos az idei év nehéz év volt, van néhány 
olyan tanuló, aki pár osztályban megnehezíti az iskola dolgait. Ez legtöbbször sajnos a 
szülı felelıssége is. Sajnos ez néha az intézmény hírnevére is kihathat. Remélhetıleg 
az új oktatási elképzeléseket változtatnak valamit a helyzeten. Pszichológus is jár az 
iskolába, néha ı is megdöbben a gyerekek viselkedésén, érzésein. Elmúlt 10 évben  
nagyon sokat változott a gyerekek családi háttere. Az idei évben 31 gyerekbıl 21 tud 
érettségit adó iskolába menni. Általában a 6., 7. osztály a nehezebb magatartásilag. 
Felvételi eredmények jók. 19  gyerek jár Batéból. 

 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester felkéri a Nagyberki iskola igazgatóját, egyben a 
Szivárvány tagóvoda igazgatóját is, hogy adjon tájékoztatást.  

 
- Völgyi Attila –igazgató köszönti a képviselıket. Elmondja, hogy  23 gyerek jár 

Batéból Nagyberkibe. Az intézménybe járó 275 gyerekbıl, 168 hh, 100 hhh-s tanuló. 
Sajnos sok olyan gyerek van, akivel nem foglalkoznak otthon a szülık. A  40%-a a 
gyerekeknek a  kisebbséghez tartozik. 60 gyerek jár a területrıl más intézménybe. 
Mővészeti iskola zenei tagozatát meg kell szüntetni sajnos, ezért  4 fıt – pedagógust -  
el kell küldeni. Ebben a tanévben  már  7 embertıl kellett megválni. Nem várható 
utánpótlás. 50-60%-ra csökkent a normatíva sajnos. A korábban bevezetett szöveges 
értékelés remélhetıleg változik. A nem buktatás következménye lett, hogy a 5.,6 
osztályban sok az „analfabéta”. Sajnos több gyereket visszaminısítettek, ezzel a pénz 
is csökkent. Pszichológus már 5 éve jár az iskolába, a szülıkkel is foglalkozni kell. Új 
Támop programra 35 millió forintot nyertek, ebbıl  25 millió forint a képzésre megy. 
(2300 óradíj) . Más pályázatokba nem vehetnek részt, ha ez sajnos nincs meg. 180 órás 
képzések vannak, ezeken részt vevı pedagógusok helyettesítése is gond. Dombóvári 
kistérséggel együttmőködést írt alá a természettudományok területével kapcsolatban, 
itt létre hoznak egy labort, 10-12 iskola vesz benne részt, közös tantervet próbálnak 
kidolgozni, kísérletezhetnek a gyerekek, délután pedig szakkörre oda járhatnak. 
Bornemissza kupán voltak a bokszolóik. Hetente kétszer edzés  van az iskolában, és a 
Ring SC-hez is mennek. 11 bokszoló gyerek van az iskolában. Megtanulták a munkát, 
jó helyeken fordulnak meg ezek a gyerekek, ennek is van hozama. Mővészeti képzés 
is mőködik, sokan járnak társas táncra is , a néptáncot is vissza akarják hozni.  
Óvodával való munkáról, megköszöni a batéi óvodavezetı munkáját, ı volt az, aki 
összefogta az óvodák munkáját, többször találkoznak, fıleg a pályázat kapcsán is.  

 
- Zsalakó Ernıné - óvodavezetı: köszönti a testületi tagokat. Örvendetes a rendszeres 

óvodába járás, óvodai rendezvényeken a látogatottság jó konyha, teljesen kihasznált 
lett, mivel januártól a  büssüi óvodások  és az  idısek étkeztetését is innen oldják meg 
90, 100 fıre fıznek. Gyerekek döntı többsége sajnos éhesen érkezik az óvodába. Sok 
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a fizetési hátralék a térítési díjaknál. Volt aki rendezte a hátralékát, de sajnos ez 
halmozódik. Fejtetvesség állandóan jelen van. Védını rendszeresen látogatja az 
óvodát, akár hetente többször is, fenntartók tetőirtót vásárolnak ez is jó. Köszöni a 
testületnek az idei évi támogatását. Óvodai kiránduláshoz használták fel a támogatást, 
Nagyberki Alapítványtól is kaptak 10 e Ft-ot, köszöni.  

 
- Völgyi  Attila-igazgató:  Elmondja még, hogy volt Nagyberkibe három Szalacska 

kupa  ahol közel 600-an szurkoltak, volt kistérségi szavalóverseny és  kistérségi 
gyereknap is volt. A iskola honlapján is rajt vannak ezek az eredmények, köszöni ezt a 
képviselı Bözsöny Andrásnak.  

 
- Gobányi Sándor: Megjegyzi, hogy sajnos nem volt egy szívderítı az, amit hallott. Érzi 

, hogy a rendszerrel van gond, ha a pedagógusok ezt nem tudják helyre tenni ott, akkor 
van probléma. A testület - véleménye szerint -   nem a batéi gyerekeket kívánja 
menedzselni, hanem az intézményeket. Ez az intézmények lehetıségein, pedagógusok 
munkáján múlik fıleg. Együttmőködés hasznos az óvodák, iskolák között –ha jó hírük 
van ezeknek az intézményeknek, akkor a szülık döntenek, hogy hova menjen a 
gyerek. Intézményeknél lehet akár munkamegosztás is, hol mit vehet igénybe a 
gyerek. Amikor az iskolák támogatási kérelemmel fordulnak az intézményekhez , 
akkor körlevél formában ezt meg lehetne tenni, akár táboroztatáshoz. Például Völgyi 
igazgató úr kérelemmel fordult az önkormányzathoz, hogy osztálykiránduláshoz kért 
támogatást, úgy gondolta  a testület, ha kap Nagyberki, akkor Taszár is kapjon. Jobb 
lenne, ha ez egy együttmőködést sugározna, és a jövıben ilyen alapokon mőködne. 
Javasolja a testületnek,  hogy köszönje meg a végzett munkát az intézményeknek. 
Soha nem lehet elég kevés pénz, ahhoz, hogy ilyen célokra ne jusson. Írásban is el 
lehetne  küldeni ezt az elismerést az intézményvezetıknek.  

 
- Fonai Jenı: megdöbbentı, amit hall a gyerekek helyzetérıl. Volt negatívum, hogy pl. 

batéi tanulókat sokáig a szülı kísérte, mert atrocitások érték. Remélhetı a pozitív 
változás? Létszámra nézve jól alakul a idei év, de várható egy demográfiai völgy, ezt 
nehéz lesz kezelni. Köszönet az intézményvezetık munkájáért.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester : javasolja elfogadni Gobányi képviselı javaslata alapján, 

köszönı levélben, az ott tevékenykedık munkáját is elismerve.  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
75/2010./VI.3./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a Taszári Általános Iskola, Nagyberki Általános 
Iskola és Szivárvány Tagóvoda munkájáról szóló beszámolót elfogadja.  
 
Az intézmények dolgozóinak, vezetıinek a munkáját megköszönve, elismerve, további jó 
munkát kíván.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
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2. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekrıl 

                Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester az elızı ülés óta történtekrıl az alábbi tájékoztatásokat 

adja:  
 
- Somogyvíz Kft. meghívása június 8- án 18 órára kerül sor a KEOP-os pályázat 

megbeszélésére, itt felmerült egy olyan lehetıség, hogy  Fonó községgel közösen 
tudnák ezt a projektet megvalósítani  Fonó, Büssü és Orci településekkel közösen. 
Közös céget kell létrehozni, amibe be kell vinni a közmővagyont, ezt legalább 5 évig 
fenn kell tartani. El kell menni ide, meg kell hallgatni, kérdéseket kell feltenni. 
Korábban Siklós vállalta fel a pályázat gesztorságát, most Tamási gesztorsággal 
alakult egy ilyen lehetıség, de oda  nem fért bele sajnos Baté.  Nagyberki teljesen 
kivonult és Mosdóssal közösen valósít meg egy pályázatot. Baté nem lehet gesztora 
ennek, mert nincs benne abban  a rendeletben, amelyben  Fonó bekerült az 
ivóvízminısége miatt, ezt a két falut   el lehetne látni ezzel a vízbázissal. 
Kaposkeresztúr sem fér  bele ebbe sajnos. 

  
- Falunapos pályázattal kapcsolatban tájékoztatja, hogy a  pályázati eljárást 

felfüggesztették. 
  
-  Írásos elıterjesztéshez:  
 

- A Tőzoltó közben lévı árokról elmondja, hogy még  mindig nincs kiásva, az ügyben 
továbbiakban a  közlekedési hatóság az illetékes. 

  
- A méhekkel kapcsolatban elmondja, hogy megjelentek az ellenırzésen, de a  

polgármestert nem engedte be a méhész, csak a körjegyzıt és egy helyi méhészt. A 
tapasztaltak leírásra kerültek, a méhekre vonatkozóan  ígéretet tett, hogy csak 8 család 
marad, amit késıbb be is jelentett, hogy elvitte a többi családot.  

  
-  Mozgóárusítással kapcsolatos tájékoztatás:  

  
- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy több helyen tudakozódott, hogy hogyan 

mőködnek a más községekben ezek a mozgóárusítással kapcsolatos dolgok, egységes 
jogalkalmazás nem tapasztalható. Van, ahol üdvözlik, van, ahol nem üdvözlik. Van 
ahol egyértelmően kitiltotta a testület a településrıl a mozgóárusítást. A helyi  
rendeletben akár van mód módosításra, megszüntetésre,  de talán a díjfizetés 
mértékének a felülvizsgálata lehetne a megoldás. Fel lett mérve a gépjármővek mérete 
is, és az itttartózkodás ideje is. Eladott értéket figyelembe véve nem lenne arányos a 
gépjármő m2-re számított díjszámítás,  mivel általában félóránál többet nincsenek a 
faluban ezek az árusok. Ha kitiltaná a testület, akkor is jönnének, mivel azokon az 
utcákon, amely nem az önkormányzat közterülete nem lehet kitiltani ıket, mert ott a 
közút az illetékes az engedély kiadására. Ezen utcák a  Fı utca,  Kinizsi utca, Kossuth 
utca. A díj mértékét lehet esetleg fokozni, csökkenteni, vagy szinten tartani. Bizonyos 
területekre lehatárolná az önkormányzat pl. lakott külterületre, az sem megoldás, 
mivel  sajnos nincs ilyen területe sem az önkormányzatnak. A mértékben lehetne 
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esetleg gondolkodni, hogy hogyan változzon. Van, ahol kevesebb, van, ahol több ez a 
díj, kérdés az, hogy kinek mi a kevés és mi a sok?  

 
- Bızsöny  András: Vajon mennyi fogyasztó veszi igénybe ezeket a szolgáltatásokat? 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester:  A településır információi alapján különösen a Petıfi 

utcában jelentısebb az igénybevevık száma, ott 2-3 helyen megállnak 3-4 percre, 
Hársfába áll meg 1-2 helyen. Kenyeres, szódás, tápos 4-5 helyen állnak meg.  

 
- Tombor János: Mint a  legérintettebbként elmondja, hogy sajnos sokan vásárolnak 

náluk, mióta megjelent a mozgóbolt, azóta  a helyi boltnak 1,5 - 2 millióval kevesebb 
lett a forgalma. Gondolkodnak esetleg a nyitvatartási idı csökkentésérıl és a létszám 
csökkentésen is. Sok pénzt felvettek azért, hogy  a helyi lakosságot megfelelı 
színvonalon tudják kiszolgálni.  Sok  a kiadásuk sajnos. Sajnos nincsenek ezek a 
boltok egyenrangúan mérve  a mozgóárusokkal,  nincsenek egyenrangúan elbírálva 
ezekkel.  Leírja az elıterjesztés is, hogy szigorúbb ellenırzés kell, a múltkor az volt, 
hogy nem lehet ıket helyben ellenırizni.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: a testület a helyi rendelet alapján azt 

ellenıriztetheti a rendelet alapján, hogy  van-e közterület foglalási engedélyük és a 
díjat fizetik-e. Az engedélyt kiadó hatóság illetékes az ellenırzésre és a 
szakhatóságok.   

 
-  Tombor János: Az a baj, hogy nem lehet tudni, hogy mikor jönnek a faluban a 

mozgóboltok, nem lehet ellenırizni ıket, úgy, mint a helyi boltokat.  Több terméket 
olcsóbban adnak, amelyeknek pár napon belül lejár a szavatossági ideje. Sajnos sokan 
elmennek a városokba is vásárolni. Egy fax másolatot olvas fel, amit  Kaposvár Város 
Jegyzıje, Kéki jegyzı úr írt alá március 29-én, ott megszőrik Kaposvár területét, 
megtiltja Kaposvár területén a mozgóárusítást. Ha egy fıjegyzı megtiltotta, akkor itt 
ezt miért nem lehet?  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: Nem a jegyzı tiltotta meg, hanem a közgyőlés 

döntött úgy, hogy egyes területeken nincs mozgóárusítás.  
 

- Tombor János:  Örömmel tölti el az, hogy többen is mondták, más helyekrıl érkezı 
vásárlók, hogy sokan irigylik a helyi boltot, több helyrıl  hallotta ezt a dicséretet.  

 
- Bızsöny András. Van valami konkrét javaslat? 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester : Esetleg még több pénzt lehetne az önkormányzatnak 

esetleg ebbıl , ha a díj mértékén emel a testület.  
 

- Gobányi Sándor: Úgy gondolja, hogy itt csak egyetlen érintett van, az pedig nem más, 
mint  Baté  község lakossága. Az a  fontos, hogy  megfelelı szolgáltatást kapjanak 
ezek a lakosok. Ami annyit jelent, hogy minıségben és árban is versenyképes 
feltételek mellett mőködık legyenek a szolgáltatók vagy a szolgáltatások köre.  Ez az 
ellenırzés tapasztalatot adott, ami alkalmas a következtetések levonására. Az 
ellenırzés nem terjedt ki arra, hogy a lakosság részérıl van-e igény ezekre a 
mozgóboltokra. Mozgóboltról beszélnek, akiknek is szigorú feltétek mellett kell 
dolgozniuk, szigorúak-e ezek, van-e engedélye és helybéli kötelezettségét teljesítette-
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e? Úgy gondolja, ha akarnak, akkor tudnak ellenırizni, ha nem, akkor nem tudnak. 
Javaslatokkal egyetért. Javaslat arra vonatkozik, hogy a  hivatal  vagy a polgármester 
vagy mindkettı  ezen tevékenységét és mőködését ellenırizni kívánja a jövıben, ha 
megvannak a feltételek. Felvetıdött, hogy a szakhatósági feladatokat át lehet –e 
vállalni?  Nem. Arra jogosult személyt kérhet-e fel a testület vagy  megbízhat-e 
valakit, akár egy éven, akár egy hónapon belül,  ha pénzbe kerül, akkor finanszírozni 
kell ezeket, természetesen ha van erre szándék. Ha a testület álláspontja kell ehhez, 
akkor javasolja ezt a megoldást.  Javasolja, hogy a szakhatóságokat be kell vonni és 
akár 1 hónapon keresztül végezzenek ellenırzést ha kell, jelez a településır,    az 
ÁNSZT is ellenırizzen, ez akár 150 e Ft-ból is megoldható. Ha például egy helyben 
mőködı bármelyik élelmiszerboltban szeletelt húshoz hozzányúl szabad kézzel a 
boltos, akkor már bírságolnak, ezért  a mozgóboltokat is nézzék szigorúan. Ha ezt a 
módszert járják, akkor már rendet lehet csinálni. Javaslat másik részével is egyetért, 
felül kell vizsgálni a díjfizetés mértékét, azzal legyen arányos, mekkora  a bolt, ami 
mőködik. Hivatkozás történt az elıterjesztésben több  Alkotmánybírósági  
Határozatra, ott kb. 400 e , 800 e Ft –ról volt szó. A korábbi díjat úgy gondolja, hogy  
simán kifizetik, az is, aki eddig nem fizette.   Reméli elmentek a felszólítások. 

   
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı  Elmentek a felszólítások. 

   
- Gobányi Sándor: Javasolja, hogy a szakhatósági ellenırzések legyenek megszervezve. 

  
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: felveszi a kapcsolatot az engedélyt kiadó 

jegyzıkkel, továbbá a szakhatóságokkal, hogy nyújtsanak segítséget ezekhez az 
ellenırzésekhez. Ha a testület azt mondja ki, hogy az anyagi vonzatot ehhez biztosítja, 
akkor lehet, hogy ez gyorsabban megoldható. Talán így meg lehetne gyorsítani az 
ellenırzést, bár nyáron ott is szabadságolások vannak.  

 
- Gobányi Sándor: A díjra vonatkozó javaslata, hogy  akár lehetne 100 Ft-tal több, mint 

ami eddig volt a díj. Köszöni az eddigi ellenırzéseket.   
 

- Bızsöny András: akár lehetne kétszer annyi a díj, mint ami eddig volt.  
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı  akár a rendırség is közremőködhet a 
személyazonosság, gépjármő ellenırzésében.  İk is egybıl megtehetnék a feljelentést. 
A településır szólna a rendırségnek, és ı megtenné a szabálysértési feljelentést, 
amennyiben jogosulatlan kereskedıt találna.  

 
- Gobányi Sándor:  Úgy gondolja, hogy a rendeletben jelenleg erre a polgármester úrnak 

van szerepe. Hatáskörrel rendelkezı ez ügyben véleménye szerint, mint szabálysértési 
hatóság a jegyzı. 

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: Az elkövetés helye szerinti  szabálysértési hatóság 

illetékes, de a rendırség közremőködhet a rendszám megállapításában, ilyen fajta 
ellenırzésben  stb.  

 
- Gobányi Sándor: kéri, hogy ez  legyen rendbetéve. Úgy tudja, hogy Kaposvár Város 

jegyzıje nem adhat engedélyt mozgóárusításra, amíg a helyi jegyzı nem járul hozzá.  
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-  Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: az új jogszabály alapján az engedély kiadásakor 
nem kérdezik meg már a mozgóbolt mőködési területe szerint illetékes helyi jegyzıt, 
csak utólag értesítik, és beleírják a határozatba, hogy  a közterület-hozzájárulást – 
amennyiben szükséges – be kell szereznie. A közterület- foglalásra mondhat csak 
nemet a testület, a helyi rendelete alapján. Nem az engedélyt kiadó jegyzı kéri be a 
közterület foglalási engedélyt, hanem ı beírja a határozatába, hogy ez a vállalkozó 
kötelezettsége. A polgármester a helyi rendelet alapján járul hozzá a közterület-
foglaláshoz.   

 
- Gobányi Sándor Az a lényeg, hogy azonos feltételeket kell biztosítani a helyi 

boltosoknak és a mozgóboltoknak. 
 

- Patakiné Kercsó Szilvia: Sajnos ez országos probléma, a kamarák is ezzel a 
problémával küszködnek.  

 
- Gobányi Sándor Amit a jogszabályok megengednek, azt kell megoldani.     

 
- Zsalakó Ernı-polgármester A mértékrıl kellene dönteni, Gobányi képviselı úr 100 Ft 

emelést javasolna, m2 alapján.  
 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: A mozgóárusítás esetén jelenleg napban állapítják 

meg a szorzót. Az idézett Alkotmánybíróság által is bírált rendeletekben nem a helyi 
boltokhoz mérik a díjat, hanem a másik szolgáltatásokra kivetett díjjal hasonlítják 
össze a közterület foglalási díj mértékét .Tegyük fel, hogy egy 12 m2-es mérető 
boltos, aki minden nap jár, kb. éves szinten 1,2 millió forintot kellene fizetnie, ami 
irreális lenne, ha a gépjármő  m2-e alapján lenne a díjmérték megállapítása. 

   
- Gobányi Sándor: A lakosság ellátása a fontos, hogy azonos feltételek mellett 

árulhassanak.  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester : javasolja alkalmanként 500 Ft-ban megállapítani a díjat.  
Óriási különbségek vannak az igénybevétel és az értékesített termékek között, ezért 
nem lenne megfelelı a m2-ben történı meghatározás. 

  
- Bızsöny András: Mindig lesz aki igényt tart erre mozgóárusításra, ez most már 

folyamatossá vált. Az a fontos, hogy higiénikus legyen és a szabályokat tartsa be 
mindenki. Hány fı veheti igénybe ezt, mekkora forgalmat csinálhatnak ezek a 
mozgóboltok a faluban? Aki meg akarja venni, az megvehesse,m az  a lényeg, ha kell 
a háza elıtt. Táposra is van szükség, hogy helybe vigyék az árut, mert nem tud 
felmenni a boltba. Egészséges versenyt kell teremteni. 

   
- Fonai Jenı: úgy érzi, hogy ez a téma, hogy csak az élelmiszerre van kihegyezve . 

Tápos bolt nincs sajnos a faluban, a mozgóboltos megáll a kapuban. Van erre igény a 
lakosság részérıl.  Díjnál is úgy kellene emelni , hogy nehogy az összes árusítás 
megszüntetésre kerüljön. Nehéz a vállalkozóknak is, a mértékben kell megegyezni.  

 
- Gobányi Sándor Az elıterjesztés nem mondott javaslatot a díjra vonatkozóan.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: ismerteti néhány önkormányzat díjszabályozását 

(Mosdós, Nagyberki, Fonó, Somogyjád). Az emelés mértékét is át kell gondolni, hogy 
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mikortól, július 1-jénél korábban semmiképpen sem, még ez is kétséges, de 
decemberben  felül lehet vizsgálni  a díjat, 2005. év óta nem emelt díjat a testület, ez 
megalapozhatja az emelést.  

  
- Bızsöny András: A  m2-ben történı díjmegállapításon gondolkozik, de ha ehhez még 

a díjat is emeli a testület,akkor biztos, hogy senki sem jön be a településre.  
Egészséges konkurencia kell, az a bolt, ha akar itt marad, ha nem akar, nem marad itt.  

 
- Gobányi Sándor: akár minden egyes mozgóboltnak lehetne fizetni 100 Ft-ot is, de ha a 

szakhatóságok elkapják, akkor többet fog fizetni sokkal, mint amit most kell.  
  

- Zsalakó Ernı-polgármester: napi 500 Ft-ra javasolja emelni a gépjármő típusától 
függetlenül, napi díjjal számolva július 1-jétıl a díjat.   Decemberben felül kell 
vizsgálni.  

 
- Határozatba javasolja, hogy továbbra is szigorú ellenırzések legyenek, 

társhatóságokkal közösen meg kell szervezni ezt a  körjegyzınek, polgármesternek, 
úgy , hogy akár az ehhez szükséges anyagi forrásokat biztosítja a testület.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
76 /2010./VI.3./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete kéri a körjegyzıt és a polgármestert, hogy 
intézkedjenek a mozgóárusok ellenırzésének megszervezésében, keressék meg a 
társhatóságokat, az ehhez szükséges anyagi forrásokat a képviselı-testület biztosítja.  
 
Határidı. Azonnal 
Felelıs: polgármester 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a rendelet módosítására.  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testületének 9/2010.(VI.4.)  önkormányzati rendelete 
A közterület rendeltetéstıl eltérı célú használatának általános szabályairól szóló  
3/2005. (III.3.) önkormányzati  rendelet módosításáról  

 
  

- Gobányi Sándor:  a következı ülésre kaphatnak errıl tájékoztatást? 
  
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: természetesen, folyamatában arról,  hogy hol 

tartanak az ügyben.  
 
Napirend elıtti felszólalások: 
  

- Zsalakó Ernı-polgármester megkérdezi, hogy van-e napirend elıtti felszólalása 
valakinek? 
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- Bızsöny András:  a Nagyberki iskolai alapítvány nevében egy meghívót ad át, június 

11-ére szeretettel várnak mindenkit egy sportnapra.   
 
- Gobányi Sándor: Megkérdezi, hogy mit sikerült intézni a jelzırendszerrel 

kapcsolatban? A Malom pályázattal mi a helyzet? Temetı ügye tervezıdik-e, ez 
ügyben mikor várható döntés? 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester Elmondja, hogy a Temetı terve  még ebben a hónapban 

összeáll , tudnak is dönteni róla.  
 

- Gobányi Sándor: A hivatal elejérıl kivett fém portál ajtót akár kultúrház hátsó bejárata 
elé be lehetne építeni, akár féltetıt is ki lehetne nyújtani addig.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester: Ezt jó ötletnek tartja, ez valószínőleg nem kerül sokba, 

maradt is még cserép.  Ajánlatot kért a temetıben a fekete fólia helyettesítésére a 
polikarbonátra áttetszı keretbe lenne foglalva, így elhúzható is lehetne. 
Jelzırendszerrıl: Kercseliget, mint szolgáltató  van megnevezve az önkormányzat  
rendeletében , pedig mőködik a régi szolgálat is a helpdeskes készülékekkel. İk 
kérnek 1080 Ft-os támogatást az idısektıl, akik fizetnek is rá  sıt pár lakos annak 
ellenére nem is akar átmenni, hogy  Kercseliget ingyenes, mondván, hogy már 
megszokták a régieket, „mert olyan aranyosak” Az Esélytıl és Kercseligettıl bekérte  
az adatokat,  náluk van 4, helpdesknek 8 készüléke van a faluban.  

 
- Gobányi Sándor: tájékoztatást kell kérni a  két vezetıtıl, hogy mi a helyzet ezzel 

kapcsolatban?  
 

- Szijártó Józsefné: ezek az emberek nem akarják visszaadni ezt a készüléket.  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy ezt helyre kell tenni , ez nem maradhat 
így.  A Malom pályázat bent van, befogadták, várnak arra, hogy a  felület feltöltésre 
kerüljön.   

 
- Bızsöny András: Javasolja, hogy a  konditerem ablakra vasrács kerüljön. Elmondja, 

hogy  50 e Ft jött össze a bérletbıl, 20-30 e Ft-ot szeretnének súlyzók fejlesztésére , 
gépekre. Önerıt is kérnének ehhez esetleg az önkormányzattól.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester :megoldható, de valaki vállalja fel ezt a vasrácsot. 

 
- Tombor János: Megkérdezi, hogy a hivatalban van-e rálátása arra, hogy melyik kutya 

nem volt beoltva, mit lehetne tenni ebben az ügyben? Az önkormányzatnak van egy 
Sportcentruma,  jó lenne egy sporttáborszerő dolgot csinálni itt, hogyan lehetne ezt? 
Ha az idén nem akkor jövıre jó lenne. Lenne erre igény is. Másfél és  2 hónap alatt ezt 
meg lehetne oldani.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester A  Sportegyesület kezdeményezhetne ebben valamit. 

 
- Tombor János: reggel hoznák, este vinnék a gyereket.  
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- Zsalakó Ernı-polgármester Ez lehetne szociális vagy nappali ellátás témaköre is, 
Esélyt is be kellene vonni. Akár hétvégékre is megszervezhetı.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı:  a kutyák összeírása a hivatal által már megszőnt, 

a bejelentés a gazda kötelezettsége, az állatorvos írja össze ıket. Ez sajnos mindenhol  
gondot okoz.  

 
- Fonai Jenı: Megkérdezi, hogy mi lesz a  temetıben lévı fakereszttel?  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester: javasolja, hogy ebben az ügyben segítsen az 

alpolgármester, intézkedjen és  feleljen ezért. 
 

- Gobányi Sándor: javasolja ezt határozatban elfogadni. 
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú 1 tartózkodással az alábbi 
határozatot hozza:  
 
77 /2010./VI.3./ sz. Baté önkormányzat kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete  megbízza a polgármestert, hogy az 
alpolgármesternek adjon megbízást az Öreg temetı kegyeleti dombon elhelyezendı fakereszt 
kivitelezés létesítésének megszervezéséért. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: alpolgármester  

 
3. Tájékoztató a hatósági munkáról Baté községre vonatkozóan 

Elıadó  Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı : Tájékoztatja a képviselıket, hogy kérésre külön 
Batéra vonatkoztatva elkészült a hatósági munkáról  tájékoztató, amelybıl leszőrhetı, 
hogy milyen fajta ügyek fordulnak elı Batéban, természetesen név nélkül. 

  
- Gobányi Sándor: ezek az adatok azt mutatják, hogy milyen terhek vannak a hivatal 

nyakán, ami emberpróbáló lehet. Lényeg, hogy az ügyfelek hogyan viselkednek, ebbıl 
lehet prevenció is. Kérdése  az lenne, hogy írta az elıterjesztı, hogy  jogkövetı 
magatartást folytatnak az ügyfelek, általában a szabálysértési eljárás  mi alapján indul?   

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı: A  szabálysértési statisztikát  mindhárom községre 

kell elkészíteni, az név nélkül megtekinthetı. Indult hivatalból is szabálysértési ügy, 
jellemzı veszélyeztetés kutyával, köztisztasági szabálysértés. Feljelentés alapján 
általában kisebb lopások, közoktatási, csendháborítás szabálysértése fordul elı. 
Amennyiben még nem volt szabálysértése  és kisebb súlyú , akkor általában 
figyelmeztetéssel zárul, a pénzbírság mértéke függ az elkövetı anyagi körülményeitıl 
is stb.    

 
- Gobányi Sándor: A szabálysértési ügyekrıl  jó lenne esetleg számot adni a közös 

testületi ülésen, hogy  tisztán,  világosan lássák, hogy a jogkövetı magatartás kire 
tartozik.   
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- Zsalakó Ernı- polgármester a tájékoztatót  elfogadásra javasolja. 
 
Baté önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
78 /2010./VI.3./ sz. Baté Önkormányzat kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a körjegyzı Baté Községre vonatkozó hatósági 
munkáról szóló tájékoztatóját elfogadja.  
 
Határidı. Azonnal 
Felelıs: körjegyzı 
 

 
4. Kaposvári Hulladékgazdálkodási Társulásról tájékoztató 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

-  Zsalakó Ernı-polgármester a hulladékgazdálkodási társulás egy egységes díjpolitika 
kialakítását javasolja. Kéri ezt   elfogadni.  

 
- Gobányi Sándor: az a véleménye, hogy  máskor is elfogadtak már  olyat, amire késıbb  

fizetni kellett. Nem javasolja elfogadni ezt így. 
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı elmondja, hogy a  társulás ezt már  elfogadta, a 
díjpolitikából pár fontos dolgot felolvas, ezt  a rekultivációs pályázathoz szükséges 
elfogadni. 

 
-   Gobányi Sándor:  úgy látja, hogy a díjfizetésnél van a hiba, itt van eldugva sajnos, 

hogy az önkormányzatoknak kell majd megfizetni  a díjat késıbb. 
  
- Zsalakó Ernı-polgármester lezárja a vitát, javasolja ezt még egyszer áttekinteni.  

 
- A testület a javaslatot tudomásul vette.  

 
A polgármester zárt ülést rendel el, a testület így folytatja tovább a munkáját.  
 

K.m.f. 
 
 
Zsalakó Ernı                                                               Patakiné Kercsó Szilvia 
Polgármester                                                               körjegyzı   

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 12 

 
 


